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PROTOKÓŁ  

 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim odbytego dnia 21 czerwca 2023 r. w Urzędzie Miejskim                       

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 1045. 
 

Komisja Budżetu i Finansów w składzie: 

1) Wiese Ewa – Przewodnicząca Komisji, 
2) Delekta Patrycja - nieobecna, 

3) Szymanowicz Grzegorz, 
4) Kucharski Jacek. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 

3) Gustyn Piotr - Skarbnik  
4) Zawada Paweł – Komendant Powiatowy Policji 

5) Kortas – Punder Dorota – Dyrektor MGBP 
6) Błoch Beata – Dyrektor MGOPS 
7) Sałasinski Piotr – Inspektor 

8) Krajewska Daria – Inspektor 
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji. Następnie przedstawiony został porządek posiedzenia.   

 

Porządek posiedzenia 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński. 
2. Działalność OSP.  

3. Statut Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w Kamieniu 
Krajeńskim.  

4. Ustalenie wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych.  
5. Zmiany w WPF. 
6. Zmiany w budżecie na rok 2023.  

7. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 

8. Pozostałe projekty uchwał.  
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

            
III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński. 
 W/w informację przedstawił Komendant Powiatowy Policji                 
w Sępólnie Krajeńskim – Paweł Zawada.  

 Przedmiotowa informacja – w załączeniu do protokołu                     
z posiedzenia Komisji.  

 

Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim podziękował za 
wsparcie okazywane policjantom, jak również za bardzo dobre 

funkcjonowanie Posterunku Policji w Kamieniu Krajeńskim. 
 Następnie zwrócił się z prośbą, aby w przyszłorocznym budżecie 
znalazła się możliwość wsparcia finansowego w zakupie nowego pojazdu 

służbowego. 
  

 W przedmiotowej dyskusji Komendant Powiatowy Policji Paweł Zawada 
wspomniał jak ważną rolę odgrywa monitoring i do którego zakładania 
zachęca. Dzięki nagraniom utrwalanym na kamerach monitoringu łatwiej 

jest rozpoznać osoby popełniające przestępstwa, co stanowi dowód                      
w prowadzonych sprawach. Urządzenie służy zapewnieniu bezpieczeństwa 
społeczeństwu. Nadmienił, że opracowane zostały mapy dla każdej z gmin,               

z miejscami gdzie powinien zostać założony monitoring. 
 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese wspomniała o aplikacji „Krajowa 
Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa”. Zapytała o jej funkcjonalność i możliwość 
zgłaszania nielegalnych rajdów quadów. 

 
 Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim Paweł Zawada 

odpowiedział, że aplikacja służy Policji jako pomoc do wskazywania miejsc 
gdzie występują zagrożenia bezpieczeństwa. Zachęcił do zgłaszania                  
i przekazywania informacji na mapie zagrożeń, jeśli takie mają miejsce. 

 
Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

posiedzenia komisji.  

 
Ad.I.2. Działalność OSP.  

 
Inspektor Piotr Sałasinski przedstawił aktualną sytuację jednostek 

OSP na terenie gminy Kamień Krajeński oraz omówił działalność tych 
jednostek w 2022 r. Następnie zaprezentował dane statystyczne, stan 
osobowy, ważniejsze wyposażenie i pojazdy. Ważną zmianą w wyposażeniu 

samochodowym był zakup nowego średniego samochodu marki Man dla OSP 
w Kamieniu Krajeńskim. Dotychczasowy pojazd marki Renault został 
przekazany druhom z Małej Cerkwicy, natomiast samochód Daewoo Lublin 

będący w posiadaniu OSP Mała Cerkwica trafił do druhów z OSP Radzim. 
Jednostka OSP w Dąbrowie otrzymała samochód GLBM-8 Iveco Dayli, który 

zastąpił zabytkowego Żuka. W 2022 roku wszystkie jednostki OSP zostały 
włączone do aplikacyjnego systemu alarmowania o zdarzeniach e-remiza. 
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 Ubiegły rok naznaczony był wybuchem konfliktu zbrojnego w Ukrainie. 

Inspektor Piotr Sałasinski zaznaczył, że jednostki OSP z terenu naszej gminy 
dołączyły do ogólnopolskiej akcji zbiórki sprzętu p.poż. i umundurowania dla 

kolegów z Ukrainy. W następnej kolejności przedstawił statystykę zdarzeń,      
w których brały udział jednostki OSP na terenie gminy i powiatu. Na koniec 
omówił budżet i ważniejsze wydatki na poszczególne OSP, a także dotacje 

otrzymane przez jednostki z instytucji zewnętrznych. Ważną inwestycją była 
kompleksowa termomodernizacja budynku remizy OSP w Kamieniu 
Krajeńskim. 

 
Radny Grzegorz Szymanowicz zapytał o nowy lekki wóz, który ma 

otrzymać OSP w Kamieniu Krajeńskim i jakie będzie przeznaczenie starego 

samochodu. 

 

Inspektor Piotr Sałasinski wyjaśnił, że nowy lekki pojazd OSP na 

pewno otrzyma, ale nie ma pewności czy w tym roku. Nie postanowiono 

jeszcze jakie będzie przeznaczenie starego samochodu marki Ford Transit. 

Decyzję podejmie Oddział Miejsko-Gminnego Związku OSP wraz z Panem 

Burmistrzem. 

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała w jakich jednostkach              

w gminie Panie ochotniczki pełnią służbę w OSP. 

 

Inspektor Piotr Sałasinski odpowiedział, że Panie są w jednostkach 

OSP w Płociczu, Orzełku i Kamieniu Krajeńskim.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

posiedzenia komisji. 

 
Ad.I.3. Statut Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w Kamieniu 

Krajeńskim.  
  

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 
MGBP w Kamieniu Krajeńskim Dorota Kortas – Punder. Poinformowała, że 
zaproponowane zmiany do statutu wynikają z obowiązujących przepisów 

prawa, dotyczących funkcjonowania bibliotek publicznych. Wprowadzone 
zmiany wpłyną na prawidłowe funkcjonowanie Miejsko-Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Kamieniu Krajeńskim. 
 
Brak dyskusji. 

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

3 głosami za. 
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Ad.I.4. Ustalenie wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Dyrektor 
MGOPS Beata Błoch. Poinformowała, że zgodnie z art. 26 ustawy z dnia                
4 lutego 2011 roku o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, prowadzenie 

żłobka lub klubu dziecięcego jest działalnością regulowaną w rozumieniu 
ustawy z dnia 6 marca 2018 roku Prawo Przedsiębiorców i wymaga wpisu do 
rejestru żłobków i klubów dziecięcych. Art. 27 cytowanej ustawy stanowi, że 

Wójt Gminy właściwy ze względu na miejsce prowadzenia żłobka lub klubu 
dziecięcego prowadzi rejestr żłobków i klubów dziecięcych. Rejestr jest jawny 

i podlega publikacji w Biuletynie Informacji Publicznej. Zgodnie z art. 33 ust. 
1 ustawy wpis do rejestru podlega opłacie, która stanowi dochód własny 
gminy. Wysokość opłaty za wpis do rejestru ustala rada gminy w drodze 

uchwały (art. 33 ust. 2). Wysokość opłaty (art. 33 ust. 3) nie może być 
wyższa niż 1000,00 zł. Podmiot, który zamierza prowadzić żłobek lub klub 

dziecięcy w celu dokonania wpisu do rejestru przedkłada pisemny wniosek           
o wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych Gminy Kamień Krajeński 
oraz przedkłada stosowne oświadczenie, potwierdzające dokonanie opłaty za 

wpis do rejestru (art. 28 ust. 3). Z uwagi na przesłanki społeczne, chęć 
zainteresowania prowadzeniem działalności na rzecz dzieci w wieku do lat              
3 oraz potrzebę wprowadzenia na terenie Gminy Kamień Krajeński rozwiązań 

wzmacniających politykę prorodzinną zaproponowano przyjęcie opłaty 
niższej od maksymalnej.  

 
 Burmistrz Wojciech Głomski wspomniał, że planowane jest otwarcie 
żłobka w Płociczu. Będzie to prywatnie działająca jednostka. 

 
 Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała ile dzieci będzie mogło 

korzystać ze żłobka. 
 
 Dyrektor MGOPS Beata Błoch odpowiedziała, że będzie to ustalane. 

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za. 

 
Ad. I.5. Zmiany w WPF. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2023.  
Planowane na rok 2023 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą:  

- dochody ogółem – 45.913.048,12 zł,  
- wydatki ogółem – 52.106.981,20 zł.  

Ponadto nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 400.000,00 zł, który wynosić 
będzie 6.193.933,08 zł.  
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Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  

- kredytami w kwocie 40.000,00 zł,  
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,                

- w kwocie 3.293.132,74 zł, w tym:  
- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 
2.350.000,00 zł,  

- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane 
w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 289.819,51 zł  

- otrzymana w 2021r. uzupełniona subwencja na inwestycje wodociągowe, 
kwota 300.000,00zł,  
- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok 2022 kwota 

28.092,30 zł,  
- z tytułu opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym za rok 2022 kwota 32.668,88 zł,  
- niewykorzystane środki w 2022r. z tytułu sprzedaży węgla zgodnie z ustawą 
o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych kwota 

234.939,88 zł.  
- niewykorzystane środki w 2022r. z tytułu opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi kwota 57.612,57 zł.  

- przychodami jst z wynikających z rozliczenia środków określonych w art.              
5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 

finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 210.800,34 zł. w tym:  
- niewykorzystane środki Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
"Granty PPGR". Dotyczy projektu "Wsparcie dzieci i wnuków byłych 

pracowników PGR w rozwoju cyfrowym", kwota 11.318,94zł,  
- niewykorzystane środki Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

Polska Cyfrowa dotyczy projektu "Cyfrowa gmina" kwota 199.481,40 zł,  
- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 2.650.000,00 zł. (zwiększenie                      
o 400.000,00 zł.)  

W załączniku Nr 2 do uchwały nastąpiły zmiany w następujących 
zadaniach:  
1. Regionalny Program Operacyjny Województwa Kujawsko-Pomorskiego na 

lata 2014-2020. Oś priorytetowa 2. Cyfrowy region. Działanie 2.1 Wysoka 
dostępność i jakość e-usług publicznych. Nazwa projektu: „Infostrada Kujaw 

i Pomorza 2.0”. Zadanie realizowane przy współudziale Urzędu 
Marszałkowskiego. Wartość środków kwalifikowanych zabezpieczonych przez 
gminę planowana była na kwotę 177,72 zł, zwiększenie o 177,72 zł, w tym:  
 

- Dział 750, rozdział 75023 § 2339 kwota 177,72 zł, dotacja partnera na 

finansowanie kosztów działania informacyjno-promocyjnego projektu                    
i zarządzanie projektem,  

Aneksem wydłużono okres realizacji zadania w części dotyczącej 
finansowania kosztów działania informacyjno-promocyjnego projektu                  
i zarządzanie projektem do 2023r. 

 
 Brak dyskusji. 
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie             

3 głosami za.   

 

Ad.I.6. Zmiany w budżecie na rok 2023. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 

 

 Skarbnik Piotr Gustyn poinformował o wydatkach inwestycyjnych. 
Odniósł się do zadania dotyczącego miejsca wypoczynku i rekreacji w Dużej 
Cerkwicy, gdzie nastąpiło zwiększenie środków o 355 tys. zł. Wartość 

inwestycji zapisana w paragrafie to kwota 405 tys. zł. Do tego dochodzą 
środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych - 400 tys. zł. Łączny 

koszt wynosi 805 tys. zł. Kwota ta pozwoliłaby rozstrzygnąć przetarg                     
i wykonać zadanie. 
 

 Radny Jacek Kucharski stwierdził, że należy wznowić przetarg. 
 

Następnie Burmistrz Wojciech Głomski zwrócił się do członków Komisji 
o podjęcie decyzji w sprawie zadania dotyczącego miejsca wypoczynku                 
i rekreacji w Dużej Cerkwicy 

 

Członkowie Komisji opowiedzieli się za ponownym ogłoszeniem 

przetargu jednogłośnie 3 głosami za.   

  

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za.   

 
Ad.I.7. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 
azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Inspektor 

Daria Krajewska. Poinformowała, że przyjęcie zmian ma na celu 
przyspieszenie procesu usuwania materiałów zawierających azbest i ich 
odpowiedniego zagospodarowania. Gmina Kamień Krajeński ma możliwość 

ubiegania się o środki finansowe na usuwanie wyrobów azbestowych                
z terenu nieruchomości znajdujących się na jej obszarze, w ramach 
ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu konkursowego naboru wniosków o dofinansowanie 
przedsięwzięć zgodnych z gminnymi programami usuwania azbestu                     

i wyrobów zawierających azbest. Jednym z warunków otrzymania dotacji                
z ww. Funduszu jest uwzględnienie miejsca występowania azbestu                     
w inwentaryzacji, stanowiącej załącznik do Programu usuwania azbestu               

i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński.  
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała czy oprócz rolników inne 

osoby, które złożyły wniosek będą mogły skorzystać z dofinansowania. 
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Inspektor Daria Krajewska odpowiedziała, że jeżeli z obecnego naboru 

wykreśli się rolników, to pozostałe osoby, które nie są rolnikami otrzymają 
dofinansowanie.  

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3 głosami za.   

 
Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

 Burmistrz Wojciech Głomski poinformował o możliwości składania              

w urzędzie wniosków o dokonanie oględzin na terenach upraw, które zostały 

uszkodzone przez przymrozki wiosenne. 

 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Radny Grzegorz Szymanowicz zwrócił się z prośbą o możliwość 

ustawienia lustra przy wyjeździe z ul. Topolowej na drogę krajową nr 25. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że zajmie się tą sprawą.  
 
  Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała kiedy nastąpi otwarcie ul. 

Leśnej w Dąbrówce. 

 

  Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jak będzie wszystko 

gotowe to pojawi się informacja. 

 

  Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała czy jest już zrobiony 

projekt na ul. Parkową w Dąbrówce i ile metrów obejmie inwestycja.  

 

  Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że projekt jest w trakcie 

wprowadzenia do budżetu. Planowana jest modernizacja całej ulicy. 

 

  Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała dlaczego ul. Spokojna              

w Dąbrówce nie jest włączona do dróg powiatowych. 

 

  Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że sprawą zajmuje się 

Zarząd Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zgłosiła również następujące 

wnioski: 

- naprawa ubytków w nawierzchni drogi powiatowej na odcinku Duża 

Cerkwica – Dąbrówka, 
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- awaria tablicy wyświetlającej prędkość przy budynku szkolnym                 

w Dąbrówce, 

- naprawa przepustów pod chodnikami w miejscowości Dąbrówka na ul. 

Leśnej – odcinek łączący wieś z osiedlem. W wyniku opadów deszczu zostały 

wypłukane kamienie wzmacniające przepusty. 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że wnioski te przekazane 

zostaną do rozpatrzenia Kierownikowi Referatu RGIiGK Andrzejowi 

Mazurowi. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 21 czerwca 2023 r.  

  

Przewodnicząca Komisji                                                                   

/-/ Ewa Wiese 


